
Protokół Nr XII
z XII Sesji Rady Gminy Kluki
z dnia 05 października 2007r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum

Otwarcia obrad XII Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał  serdecznie 
wszystkich  radnych,  Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Pana Radcę Prawnego 
i sołtysów oraz stwierdził, iż na stan 15 radnych obecnych jest 14 radnych, co uprawnia do 
podejmowania uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli:
Pan Bernard Stein - Wójt Gminy Kluki,
Pani  Elżbieta Bednik - Skarbnik Gminy Kluki,
Pani Anna Fabrowska - Sekretarz Gminy,
Pan Andrzej Domański                    - Radca prawny,
Sołtysi Gminy Kluki.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na sesję.

Proponowany porządek sesji:
   1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
   2. Przyjęcie porządku obrad.
   3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
   4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki.
   5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników.
   6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków
       zagospodarowania przestrzennego Gminy Kluki.
   7. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2007 r.
   8. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
   9. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
  10. Interpelacje i wolne wnioski.
  11. Sprawy różne.
  12. Zakończenie obrad.
Uwag do porządku obrad nie było.
Za przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy radni.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący poinformował,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad. 
 Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do protokołu?
Uwag nie zgłoszono. Za przyjęciem protokołu głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2007r.
Przewodniczący  Rady   poinformował,  że do  projektu  uchwały  jest autopoprawka. 

Skarbnik – p. E. Bednik wyjaśniła,  iż poprawka wynikła w związku z wyborami do Sejmu 
i  Senatu  jak  również  zostały  ujęte  dotacje  celowe,  które  muszą  być  w sprawozdaniu. 
Następnie omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych. 
Odnośnie wydatków na hotelowanie psów wyjaśnień udzielił Wójt.  
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Pytań i uwag  w sprawie zmian w budżecie nie było.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.

Plan budżetu po zmianach wynosi:
1. Dochody – 8.252.887,54 zł;
2. Wydatki  – 8.480.839,54 zł.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

     Uchwała Nr 45/XII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 05 października 2007r.

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2007rok.
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników.
    Przewodniczący   Rady  poinformował,  iż  był  powołany  Zespół  do 

przedstawienia  Radzie Gminy  opinii  o  zgłoszonych   kandydatach  na  ławników.  Na 
posiedzeniu w dn. 17.09.07r.  Zespół zaopiniował pozytywnie wszystkich kandydatów na 
ławników.   Do Sądu Rejonowego  w   Bełchatowie zgłoszonych zostało 4 kandydatów, 
natomiast do Sądu Okręgowego  tylko jedna osoba. Nie ma kandydatów chętnych do Sądu 
Pracy w Bełchatowie. Z ramienia Zespołu Pani Zofia Dyła zapoznała z kandydatami na 
ławników do SR i SO.
Ławników  do sądów  wybierają  rady gmin  w  głosowaniu tajnym, wobec tego radni 
przystąpili do wyłonienia Komisji Skrutacyjnej.
Radni przyjęli jednogłośnie następujący skład   Komisji Skrutacyjnej:
1/ Zofia Dyła, 
2/ Irena Lewińska, 
3/ Bogdan Trzmiel.
Komisja po przygotowaniu kart do głosowania, rozdała radnym.Zarówno Przewodniczący 
Rady  jak i Radca prawny zapoznali  radnych z zasadami głosowania na ławników.
Po podliczeniu głosów Przewodniczący Komisji Pan B. Trzmiel odczytał protokół Komisji 
Skrutacyjnej.
W wyniku tajnego głosowania ławnikami zostali wybrani :
 - do Sądu Rejonowego w Bełchatowie:
       1/ Grzesiak Małgorzata,
       2/ Gajda Anna;
 - do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Tryb.:
      1/ Gosławska Ewa.
Protokół stanowi załącznik nr 4.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 46/XII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 05 października 2007r.

w sprawie wyboru ławników.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
Przewodniczący Rady zaproponował przerwę.
Wójt  poprosił  o udzielenie  głosu i poinformował, że na kilku poprzednich sesjach prosił 
o zajęcie się sprawami, które wpływają do studium ze względu na to, że  studium uchwala 
się raz na kilka lat. Terminy mijają i powrotu nie ma. Są cztery newralgiczne punkty,  tj. 
strefa przemysłowa w Nowym Janowie, obwodnica w Klukach, działka kupiona w 91 r. 
z naniesionym korytarzem obwodnicy i sprawa piasku w Ciszy.
O godz. 1340 Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę w obradach.
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Punkt 6 –  Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kluki.

Na   sesję zostali    zaproszeni przedstawiciele  firmy  UNIGLOB, którzy 
opracowują studium Gminy Kluki. 
Przewodniczący Rady przywitał nowo przybyłych gości  oraz  Panią Izę Lipińską i udzielił 
głosu Panu Piotrowi Ulrich – przedstawicielowi firmy UNIGLOB.
Pan Ulrich  poinformował,  iż zgodnie  z ustawą  Wójt  przedstawia radzie projekt studium 
z częścią tekstową i graficzną oraz listę uwag do rozstrzygnięcia.
Uwag     wszystkich   było 42. Uwagi   nieuwzględnione  przez   Wójta    podlegają  do 
rozstrzygnięcia przez radę,  
Radni postanowili o rozstrzygnięciu uwag poprzez głosowanie.
Objaśnień i odpowiedzi na pytania udzielał Pan Ulrich oraz Wójt.

Uwaga poz.1.  Jadwiga i Włodzimierz Włodarczyk zam. Cisza 9 – prośba o ujęcie działek 
n-ry 191/1 i 191/2 jako tereny pod zabudowę lub rekreacyjno - wypoczynkowe. 
Pan Ulrich - obecnie są to tereny leśne.
Za  nieuwzględnieniem  uwagi głosowało  13 radnych,  przeciw 0 radnych,  wstrzymał się 
1 radny.
Uwaga została nieuwzględniona.
Uwaga poz.12.  Maziarz Lucyna i Czesław zam. Podwódka 16 -  prośba o ujęcie działki nr 
995/2 w Klukach pod zabudowę.
Pan Ulrich - planowana obwodnica.
Za  nieuwzględnieniem  uwagi głosowało  12 radnych,  przeciw 0 radnych,  wstrzymało się 
2  radnych.
Uwaga została nieuwzględniona.
Uwaga poz. 17. Marek i Zofia Chudzikowie zam. Bełchatów – prośba o ujęcie działki 
1234/4 w Klukach jako teren pod zabudowę mieszkalną i usługową.
Pan Ulrich - planowana obwodnica.
Za  nieuwzględnieniem  uwagi głosowało  13 radnych,  przeciw 0 radnych,  wstrzymał się 
1 radny.
Uwaga została nieuwzględniona.
Uwaga poz. 19.    Dylak  Barbara  zam.  Kluki  1  –   prośba  o  zmianę  umiejscowienia 
obwodnicy z dz. 976 na działkę 1039  lub na obrzeże dz. 976.
Za  nieuwzględnieniem  uwagi głosowało  14 radnych,  przeciw 0 radnych,  wstrzymało się 
0  radnych.
Uwaga została nieuwzględniona.
Uwaga poz. 20.   Turmot s. c. Kluki 1 -   prośba o zmianę  umiejscowienia południowej 
obwodnicy dz. 978 w Klukach.
Za  nieuwzględnieniem  uwagi głosowało  14 radnych,  przeciw 0 radnych,  wstrzymało się 
0  radnych.
Uwaga została nieuwzględniona.
Uwaga poz. 14.  Dylak Barbara zam. Kluki 1 – prośba o  ujęcie całej lub części  działki nr 
1039 w studium jako teren pod zabudowę produkcyjno - usługową .
Za  nieuwzględnieniem  uwagi głosował  1 radny,  przeciw 8 radnych,  wstrzymało się 5 
radnych.
Uwaga została  uwzględniona.
Uwaga poz. 38.   Mudaj Wlodzimierz zam. Bełchatów – prośba o ujęcie działki nr 1 w 
Trząsie jako teren rekreacyjno - usługowy z możliwością zabudowy.
Pan Ulrich - obszar zagrożenia powodzią.
Za  nieuwzględnieniem  uwagi głosowało  14 radnych,  przeciw 0 radnych,  wstrzymało się 
0  radnych.
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Uwaga została nieuwzględniona.
Uwaga poz. 39.   Pacak   Małgorzata i Stefan zam. Filipowizna 1  – prośba o ujęcie jako 
kopalnia kruszyw „KK”  działek w miejscowości  Trząs, Zarzecze, Kuźnica Kaszewska, 
Sadulaki-Chmielowiec.
Pan Ulrich - poszerzenie złoża.
Za  nieuwzględnieniem  uwagi dot. m-ci Trząs i Zarzecze głosowało 14 radnych,  przeciw 
0 radnych,  wstrzymało się  0 radnych.
Uwaga dot. m-ci Trząs i Zarzecze  została nieuwzględniona.
Za  nieuwzględnieniem  uwagi dot. m-ci Sadulaki-Chmielowiec głosowało 14  radnych, 
przeciw 0  radnych,  wstrzymało się  0 radnych.
Uwaga  dot. m-ci Sadulaki-Chmielowiec została  nieuwzględniona.
Za   nieuwzględnieniem  uwagi  dot.  m-ci  Kuźnica Kaszewska głosowało 0 radnych, 
przeciw 14  radnych,  wstrzymało się  0 radnych.
Uwaga  dot. m-ci Kuźnica Kaszewska została  uwzględniona.

Radna Pani M. Berendtz zwróciła się z zapytaniem dot. uwagi poz. 42, jakie będzie od-
zwierciedlenie w przyszłości dla właścicielki  sąsiadującej działki  w przypadku podjęcia 
decyzji o jej zabudowie jednorodzinnej.
Pan Ulrich – uwaga poz. 42 została rozstrzygnięta pozytywnie przez Wójta i dlatego nie 
podlega rozstrzygnięciu  przez radę. Jest to akt prawa miejscowego i każdy może wystąpić 
z decyzją o warunkach zabudowy. Niewskazane byłoby, aby tereny produkcyjne sąsiado-
wały z zabudową jednorodzinną. W tym przypadku powinna mieć  pierwszeństwo  osoba , 
która pierwsza złoży wniosek o zabudowę.
Radca prawny Pan Domański – na planowanie przestrzenne należy patrzeć z perspektywy 
wspólnoty  mieszkaniowej  a nie  jednostkowo.   Dlatego też   radzie  gminy i wójtowi 
ustawodawca  przyznał kompetencje, aby do podejmowania decyzji uwzględniać najpierw 
ogólny interes, a w drugiej kolejności każdej z jednostek.
Pan  Wójt   poprosił   projektanta  o wyrażenie  szerszego poglądu, nt. zmian w przyszłości 
w  studium w powiązaniu z planem zagospodarowania przestrzennego.
Pan Ulrich omówił procedurę postępowania do czasu uchwalenia planu zagospodarowania 
przestrzennego. Studium stanowi podstawę do opracowania  planu.
Radna Zofia Dyła o godz. 1435 opuściła  salę obrad
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw- 1 radny, wstrzymało się 0 radnych.

                    Uchwała Nr 47/XII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 05 października 2007r.

     w   sprawie    uchwalenia      Studium    uwarunkowań   i   kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 7  - Informacja z wykonywania budżetu  za I półrocze 2007 r.
Wójt Pan Bernard Stein przedstawił wykonanie budżetu za I półrocze 2007 r.

Nadmienił, że wykonanie budżetu nie podlega uchwaleniu przez radę, obowiązkiem jest 
przedłożenie informacji. Materiały radni otrzymali w okolicach ostatniej sesji.
Plan dochodów  w wys. 8.123.370,54 zł  został wykonany do kwoty 4.598.843,20 zł, co 
stanowi  56,61%  planu.   Natomiast   plan wydatków  w  wys. 8.384.940, 54   zł  został 
wykonany do kwoty 3.110.331,50 zł, tj. 37,09% planu.
Następnie    Skarbnik  Pani Elżbieta   Bednik     poprosiła  o naniesienie poprawek do 
otrzymanego przez radnych wykonania budżetu.    Na 28 stronie dział Pomoc społeczna 
winien mieć nr 852 a nie 854. Na str. 34 w rubryce wykonanie w podsumowaniu winno 
być 75.927,75 , mylnie wpisano 78.927,75. 
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Uwag do informacji z wykonania nie zgłoszono. 

Punkt 8  - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekty uchwał w sprawie 

sprzedaży   nieruchomości, które  radni  otrzymali  kilka  dni   przed  sesją  lub  w  dniu 
dzisiejszym będą wprowadzone do porządku obrad  następnej sesji.  

Punkt 9 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
                 Pan Wójt  Bernard Stein przedstawił informację z działalności międzysesyjnej:
1/ Odbyło się Walne Zgromadzenie Związku Komunalnego Gmin w Kleszczowie, gdzie 
została   podjęta   uchwała  o  rozdysponowaniu  całego  majątku   będącego  w  zasobach 
Związku. Jest  to majątek  w postaci,  m.in. ujęć  wodociągowych,  sieci. Gmina w tym 
majątku  również  uczestniczy,   nasza  działka  też  zostanie  gminie przedstawiona do 
przejęcia.
2/ Odbyło się spotkanie z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego, odn. pozyskania 
funduszy ze środków unijnych. Obecnie nie są przyjmowane jeszcze wnioski, prawdopo-
dobnie w m-cu październiku. Przewidywany termin podpisywania umów to m-ce styczeń, 
luty lub później, to zależy kiedy będzie rząd (po wyborach).
3/ W  Klukach   odbyły      się  uroczystości   związane   z  80-leciem  jednostki  OSP  wraz 
z wręczeniem sztandaru. 
4/ Zostały wykonane drogi w m-ch Roździn, Strzyżewice, Kolonia Kaszewice I, Kolonia 
Kaszewice II. W W-ch Parzeńskich nie zostały jeszcze zrobione – trwa spór  z wykonawcą 
o długość odcinka. 
5/ Konsekwencją   przeniesienia  środków   z PFOŚ     będzie modernizacja  Ośrodka 
Zdrowia w Klukach. Przetarg odbędzie się po niedzieli.
6/ Na terenie gminy Kluki odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatowego OSP z posłanką 
Krystyną Ozga. Omawiane sprawy dotyczyły straży. Zabrania się wypłacania ekwiwalentu 
strażakom za udział w akcjach.  Posłanka nie potrafiła odpowiedzieć w jakiej formie ma 
być rekompensowany udział.
7/ Nastąpiła  podwyżka opłat za składowanie odpadów; składowiskowa o 500%, odbiór 
pojemników o 100%.
8/ Agencja     Nieruchomości   Rolnych     wystąpiła   z  wnioskiem  o       przejęcie  
oczyszczalni i kotłowni w gospodarstwie rybackim. Nie pojawił się jednak przedstawiciel 
z Agencji.
9/ Rozpoczął się nowy rok szkolny. W dwóch szkołach są nowi dyrektorzy. 
10/ Sprawa wykupu gruntu pod drogę w Kaszewicach Kolonii. Pan Chojak zaproponował 
cenę nie mniejszą niż 25 tys. zł.
11/ Wzrosły opłaty za schronisko dla psów, obecnie ok. 2 tys. złotych za psy.
12/  Prośba o składanie wniosków do projektu budżetu na rok 2008 do dnia 15.10.07r.
13/  Prośba o zgodę w formie uchwały, aby najwięcej środków przeznaczać  na projekty, 
m.in. dotyczące  Domu Kultury  - remont gruntowny.

Punkt 10 i 11 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.

Radny   Jerzy  Konieczny -   Wójt  wspomniał  o  16 km  odcinku  sieci   wodociągowej 
w Kaszewicach.  Może wystąpić  do biura projektów,  w jaki sposób można by  samodziel-
nie podawać  wodę. 
Wójt –  w naszych  wodociągach  Kluki i Nowy Janów jest wystarczająca ilość wody. 
Chodzi jedynie o to, w jaki sposób utrzymać w Kaszewicach ciśnienie. Rozważana jest 
możliwość     studni  ciśnieniowej,  ponieważ   niewiele   wody  jest    brane z wodociągu 
w Parzniewicach w porównaniu z innymi gminami. 
Radny Jerzy Konieczny – Czy złożono  wniosek o  środki unijne?
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Wójt – jak już wcześniej powiedziałem, wnioski na oczyszczalnię i kanalizację  zostały 
zaktualizowane, ale obecnie nie są przyjmowane. Kosztorys sporządzony został na kwotę 
2 mln złotych.
Radny Jerzy Konieczny – co z drogą dojazdową na Podwódce od p.Czyżyckiej?
Wójt  – droga  zaprojektowana  została  zrobiona , brakło  w  br.   środków  z  budżetu 
marszałkowskiego na dalszą realizację.
Radny Jerzy Konieczny – kiedy będzie funkcjonować apteka?
Wójt – przetarg został rozstrzygnięty na termomodernizację, w tym również na dźwig dla 
niepełnosprawnych,  wynajmującemu  również  zależy  aby jak najszybciej  uruchomić. 
Muszą być spełnione wymogi stawiane przez CEFARM, które są w trakcie realizacji.
Przewodniczący Rady Grzegorz Augustyniak zapoznał z treścią pisma, które wpłynęło 
do Rady Gminy  od mieszkańców W-chów Kluckich i W-chów Parzeńskich z prośbą o 
wykonywanie drogi asfaltowej spinającej obie sąsiednie wioski. 
Poinformował, iż wniosek zostanie ujęty jako propozycja do przyszłorocznego budżetu.
Wójt Bernard Stein   podał informacyjnie , że w W-ch Kluckich i Parzeńskich nie ma 
dzieci z rocznika 2000 i 2001.
Radny Jerzy Dymiński –  prosi, aby na przyszłą sesję zaprosić dyrektorów szkół.
Przewodniczący Rady – dyrektorzy szkół zostaną zaproszeni.
Radny Jerzy Dymiński – 2 tys. zł przeniesiono na skwerek w Kaszewicach. Jest niewyko-
rzystanych 5 tys. zł i jeszcze się dokłada. Może lepiej te pieniądze dać na kapliczkę. Radna 
Lewińska mówiła, że są jeszcze pieniądze, może komisja rewizyjna by się tym zajęła.
Wójt – potrzebna jest większa kwota na wykonanie skwerku zgodnie z kosztorysem, żeby 
można było cokolwiek zrobić.
Przewodniczący Rady – to nie zmienia sytuacji, aby komisja rewizyjna lub infrastruktury 
sie tym zainteresowała.
Radny Jerzy Dymiński - w planie komisji    jest kontrola odpadów.  Na wysypisku jest 
porządek, zastrzeżeń nie ma.
Radny Jerzy Konieczny – słaba informacja o zbiórce odpadów.
Wójt – sołtysi wiedzą o zbiórce, będzie ponowienie.
Radny Romuald Śniady –  temat   autobus,  co  z  dowozem  uczniów  do  szkół 
w Bełchatowie?
Wójt –  sprawa   nie ruszyła, Rada  Nadzorcza MZK  nie rozszerzyła kursów, ponieważ 
jeździ kilku uczniów.
Przewodniczący Rady – spróbujemy jeszcze ponownie rozpatrzyć sprawę.
Radny Romuald Śniady – zarwany jest przepust przez drogę, gdy wykonywano roboty 
drogowe.
Wójt – zostanie zrobiony.
Radny Romuald Śniady – w Trząsie czyszczona rzeka, a w Roździnie nic się nie robi.
Wójt – Kopalnia czyści w Trząsie. W roku bieżącym nie ma środków.
Sołtys Teresa Korczewska – lampę koło mnie skierować na drogę.
Wójt zanotował i przekaże do realizacji.
Radny Romuald Śniady – jest  zrobiony odcinek asfaltu, sprawa  wjazdu od Huty.
U prywatnej osoby jest ładny wjazd.
Wójt – wjazd zrobiony został poza projektem, sprawa prywatna.
Sołtys Grażyna Krawczyk – kiedy będzie robiona droga między Ciszą a Imielnią.
Wójt – w tej chwili cały grys jest wykorzystany, będzie robiona gdy starczy środków.
Radna Irena Lewińska –  prosi o 2 lustra przy drodze w  Kaszewicach, przy tzw. ulicy 
Ciemnej i Polnej.
Wójt – zostaną założone. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Augustyniak – nowa parafia funkcjonuje w Klukach.
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Przekazuję pozdrowienia od  ks. Dariusza Mordaki dla rady.



Radny Dymiński  powiedział, iż nikt o zdanie w sprawie utworzenia nie pytał, nie było re-
ferendum, a co z cmentarzem.
Wójt  – obecny cmentarz  położony  jest  za blisko ujęcia wody – 500 m, a musi być strefa 
ochronna.
Przewodniczący Rady –  nie  będzie   to  taka  prosta  sprawa  znalezienia  gruntów  pod 
cmentarz.
 
Punkt 13 – Zakończenie obrad.

O godzinie 1550 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył 
obrady.

          ..................................................
Protokołowała: Grażyna Cisowska                 Przewodniczący Rady
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